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Novák Katalin: a szankciók többet ártottak nekünk, mint Oroszországnak 
2023. június 8. – MTI, Hirado.hu, ORIGO, Demokrata, Mandiner 

A Neue Zürcher Zeitung (NZZ) című svájci konzervatív lap interjút közölt csütörtökön Novák 

Katalin köztársasági elnökkel A szankciók többet ártottak nekünk, mint Oroszországnak 

címmel. Az államfő a koszovói válságról szólva kiemelte, hogy "természetesen elsősorban 

Ukrajnára figyelünk", de nem szabad megfeledkezni a Nyugat-Balkánról, és fel kell gyorsítani 

a térségbeli országok EU-csatlakozását. Mint mondta, "ha Koszovóban történik valami, a 

helyzet gyorsan eszkalálódhat, ezért nagyon aggódunk, és reméljük, hogy a helyzet gyorsan 

lecsillapodik, és minden szereplő szem előtt tartja, mennyire törékeny a béke". Kifejtette, hogy 

Nyugat-Európában a bővítési fáradtság jelei mutatkoznak, de Ukrajna és Moldova tagjelölti 

státusza azt jelenti, hogy kellő politikai akarattal bármi lehetséges. Ez azonban nem jelentheti 

azt, hogy a nyugat-balkáni országoknak várniuk kell az új jelöltek felzárkózására, hogy 

egyszerre csatlakozhassanak. Ukrajna és Moldova előtt "még nagyon hosszú út áll" - 

fogalmazott. 

 

Magyar Levente: Magyarország igyekszik megadni mindazt a segítséget, amire az 

ukrán népnek szüksége van 
2023. június 8. – MTI, Karpat.in.ua, Hirado.hu, Mandiner 

Magyarország mind a saját területén, mind Ukrajnában igyekszik megadni azt a segítséget, 

amire az ukrán nép rászorul ebben a nehéz helyzetben - jelentette ki Magyar Levente, a 

Külgazdasági és Külügyminisztérium parlamenti államtitkára csütörtökön a magyar-ukrán 

határ mellett fekvő Tiszasalamonban, ahol átadta az ukrán partnereknek azt a 34 helyközi 

autóbuszt, amelyet a Volánbusz Zrt. ajánlott fel a háborús károkat elszenvedett régiók számára. 

Hozzátette, hogy Magyarország természetesen Kárpátalján van jelen a leginkább, de az utóbbi 

hónapokban jelenléte Ukrajna távolabbi vidékein is fokozódott. Szavai szerint a háború napról 

napra újabb borzalmakat produkál, most pedig "a gátszakadás miatt humanitárius katasztrófa 

állt elő". Az ukrán nép barátjaként "folyamatosan készen kell állnunk arra, hogy mindig a 

legrugalmasabban, a leghatékonyabban és gyorsan tudjunk reagálni" - jelentette ki Magyar 

Levente. Közölte, hogy ukrán partnerei, Julija Hrisina kormánypárti parlamenti képviselő, az 

ukrán Legfelsőbb Tanács Oktatási, Tudományos és Innovációs Bizottság felsőoktatási 

albizottságának elnöke és Viktor Mikita, Kárpátalja megye katonai közigazgatásának elnöke 

korábban jelezték, hogy a háborús károkat elszenvedett térségekben autóbuszokra van a 

legnagyobb szükség, ami a Herszon környéki gátszakadás miatt azóta még inkább fokozódott. 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2023/06/08/novak-katalin-a-szankciok-tobbet-artottak-nekunk-mint-oroszorszagnak
https://hirado.hu/belfold/cikk/2023/06/08/magyar-levente-magyarorszag-igyekszik-megadni-mindazt-a-segitseget-amire-az-ukran-nepnek-szuksege-van
https://hirado.hu/belfold/cikk/2023/06/08/magyar-levente-magyarorszag-igyekszik-megadni-mindazt-a-segitseget-amire-az-ukran-nepnek-szuksege-van
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Magyar Levente: Magyarország messze túltekint a Kárpátokon, és immár egész 
Ukrajnára kiterjesztette a segélypolitikáját 
2023. június 8. – MTI, hirad.hu   

A háború kitörése óta a hagyományosan Kárpátaljára fókuszáló magyar támogatáspolitika 

kibővült, és immár Ukrajna egész területét érinti - jelentette ki Magyar Levente, Magyarország 

Külgazdasági és Külügyminisztériumának parlamenti államtitkára a Beregszász mellett fekvő 

Makkosjánosiban, a ZeroHulladék: Elmélet és gyakorlat mindenki számára a határon átnyúló 

régióban elnevezésű magyar-szlovák-ukrán-román projekt nyitókonferenciáján. A négy 

országot érintő hulladékgazdálkodási rendszer létrehozását célzó projekt ukrajnai részeként 

Makkosjánosiban egy korszerű hulladékválogató és lerakó komplexum épül, amelynek 

tervezett kapacitása évi 30 ezer tonna lesz. A becslések szerint ezáltal 25-30 évre megoldódik a 

hulladékkezelés kérdése a Beregvidéken.Ezzel nagymértékben csökken a Tiszába kerülő 

szemét mennyisége, egyben "megteremtjük a modern hulladékfeldolgozási gazdálkodás 

alapjait itt Kárpátalján, ami eddig teljesen hiányzott" - emelte ki Magyar Levente. A központ 

százezer ember napi hulladékát fogja kezelni. Magyar Levente hangsúlyozta, hogy a magyar 

kormány 2,5 millió euró többletforrást biztosított a projekt rendelkezésére, miután az európai 

uniós támogatás nem volt elegendő a kivitelezés befejezésére.     

 

Még szorosabb gazdasági kapcsolat Szerbia és Magyarország között 
2023. június 8. – PannonRTV, Hiros.hu, Baon.hu 

Még jobban össze kell kötni Kecskemétet és a tőle délre eső területeket Szerbiával - hangzott el 

a felújított kecskeméti városháza átadási ünnepségén. Lázár János magyar építési és 

közlekedési miniszter vasútfejlesztésről, autópálya építésről és a déli határátlépési pontok 

újjáépítéséről is beszélt. A kecskeméti ünnepségen dr. Pásztor Bálint, a VMSZ alelnöke is 

beszédet mondott. A Magyar Kormánynak határozott szándéka, hogy Kecskemétet és a tőle 

délre eső bácskai, bánáti területeket még jobban összeköti Szerbiával egy új gazdaságfejlesztési 

program keretében - mondta a felújított kecskeméti Városházán Lázár János magyar építési és 

közlekedési miniszter. „Jelenti ez az M8-as autópálya megépítését Dunaújváros és Kecskemét 

között. Jelenti ez egy új nagyszabású vasútpálya létrehozását Győr, Székesfehérvár, 

Dunaújváros és Kecskemét között és jelenti ez a déli határátlépési pontok teljes újjáépítését 

Baranya megye és Bács-Kiskun megye erősebb összekötését, annak érdekében, hogy a 

vajdasági magyarság, a dél-európai gazdasági lehetőségek, a Balkán gazdasági lehetőségei 

Magyarországba becsatornázódjanak, és céljainkkal összeköttetésbe kerüljenek.” 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2023/06/08/magyar-levente-magyarorszag-messze-tultekint-a-karpatokon-es-immar-egesz-ukrajnara-kiterjesztette-a-segelypolitikajat
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Újjászületett az iskola Kommandón, korszerű tanintézet épült a hat évvel ezelőtt 

leégett tanintézet helyén 
2023. június 8. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Korszerű épületegyüttesben tanulhatnak immár a diákok Kommandón, ahol 2017-ben a lángok 

martalékává vált az oktatási intézmény. Az újonnan felépült ingatlant csütörtökön avatták fel 

a háromszéki településen. Cseke Attila fejlesztési miniszter úgy vélte, erre az iskolára mindenki 

büszke lehet. Veszprém Vármegye képviseletében részt vett az iskolaavatón Polgárdy Imre, az 

anyaországi megye közgyűlésének elnöke, aki kiemelte: a támogatásra szánt közel 3 millió 

forintból fejlesztő és interaktív, valamint szabadidős és sporteszközöket vásároltak a 

kommandói iskolának. A digitális oktatást segítő adománycsomagot az avatóünnepségen adták 

át. „Az összefogás, a segíteni és tenni akarás a legszebb gesztus, amit ilyenkor adhatunk, hiszen 

a testvéreink iránt érzett tisztelet és szeretet pénzre nem váltható” – fogalmazott az elnök. 

Tamás Sándor, Kovászna Megye Tanácsának elnöke kihangsúlyozta, hogy a kommandói iskola 

a körülötte kialakult, határokat nem ismerő összefogásból táplálkozva épült fel. Szerinte 

ilyenkor látni, mennyi erőforrás van a közösségben, és mennyi energiát lehet mozgósítani, 

amikor szükség van rá. 

 

Négy napig várja a közönséget a kincses városi könyvhét, Kolozsvár büszkesége 

díjjal tüntették ki Egyed Ákos történészt 
2023. június 8. – Krónika, maszol.ro 

Megnyitották csütörtökön kora délután a Bánffy-palota udvarán a Kolozsvári Ünnepi 

Könyvhetet, a 12. alkalommal megrendezett szemle négy napon át várja gazdag 

programkínálattal a könyvbarátokat. A Kolozsvári Ünnepi Könyvhét ünnepélyes megnyitóján 

felszólalók a könyv, az írott szöveg és írott kultúra fontosságát emelték ki, rámutatva, hogy az 

irodalmi élmény tölti be a főszerepet a következő négy napon. A Kolozsvár Társaság 

hagyományosan a könyvhéten tünteti ki a kincses városért tevékenykedő jeles személyiségeket, 

a díjat idén a székelyföldi születésű, de 70 éve Kolozsváron élő és munkálkodó Egyed Ákos 

történész vehette át. Oláh Emese, a kincses város alpolgármestere azokat köszöntötte, akik az 

olvasásnak, a könyvek szeretetének szentelik az elkövetkező napokat. Kiemelte, az ünnepi 

könyvhét Kolozsvár büszkesége, és a mindennapi rohanásban jólesik lassítani, elidőzni a 

könyvek társaságában, de az is nagyszerű lehetőség, hogy az olvasók találkozhatnak a kortárs 

irodalom képviselőivel – a rendezvény pedig erősíti a közösség erejét. 

 

Új épülettel bővül a margittai Horváth János Líceum 
2023. június 8. – maszol.ro 

A fejlesztési minisztérium támogatásával új épülettel bővülhet a margittai Horváth János 

Líceum. A 17 millió lejes finanszírozást szerdán hagyta jóvá a Cseke Attila vezette tárca. A Bihar 

megyei város magyar tannyelvű iskolájának jelenleg két épülete van. Az egyik szárnyban az 

általános iskolások, a másikban a középiskolások tanulnak. E két épület között van egy üres 

terület, ahol a 17 millió lejes minisztériumi támogatás révén az új létesítmény helyet kap. Erről 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/ujjaszuletett-az-iskola-kommandon-korszeru-tanintezet-epult-a-hat-evvel-ezelott-leegett-tanintezet-helyen
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/ujjaszuletett-az-iskola-kommandon-korszeru-tanintezet-epult-a-hat-evvel-ezelott-leegett-tanintezet-helyen
https://kronikaonline.ro/kultura/megnyilt-negy-napig-varja-a-kozonseget-a-kincses-varosi-unnepi-konyvhet-kolozsvar-buszkesege-dijjal-tuntettek-ki-egyed-akos-to
https://kronikaonline.ro/kultura/megnyilt-negy-napig-varja-a-kozonseget-a-kincses-varosi-unnepi-konyvhet-kolozsvar-buszkesege-dijjal-tuntettek-ki-egyed-akos-to
https://maszol.ro/belfold/Uj-epulettel-bovul-a-margittai-Horvath-Janos-Liceum
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Demián Zsolt, Margitta alpolgármestere tájékoztatta a Maszolt. Elmondta: a munkálatok nem 

fogják befolyásolni az oktatást, a már meglévő üres telken ugyanis időnként csak parkolni 

szoktak.  
 

Kereskényi Gábor: az eddigi legnagyobb bölcsőde építése kezdődhet 

Szatmárnémetiben 
2023. június 8. – maszol.ro 

A szatmári városvezetés nagy hangsúlyt fektet az oktatásra a bölcsödétől a líceumokig. Most a 

bölcsődei helyek növelésében értek el mérföldkövet, hiszen a fejlesztési minisztérium 

támogatásával 110 gyerkőc számára lesz hely az újonnan épülő bölcsiben. Az Alsó Garandhát 

(Iuliu Coroianu) utcában épülhet a 110 férőhelyes bölcsőde, miután Kereskényi Gábor 

polgármester jelenlétében Bukarestben aláírták a kivitelezési szerződést a finanszírozást 

biztosító Fejlesztési Minisztérium és a kivitelező képviselői. „2016-tól kezdődően folyamatosan 

növeljük a bölcsődei helyek számát a már meglévő intézményeink férőhelyeinek a növelésével 

és új bölcsődék építésével egyaránt. A most aláírt, 22.26 millió lej összértékű szerződés 

értelmében a kivitelezőnek 3 hónap áll rendelkezésére a műszaki tervek elkészítésére, további 

egy év pedig a kivitelezésre, ami után újabb 11 csoport indulhat Szatmárnémetiben. Külön 

köszönet Cseke Attila miniszter úrnak, akinek elévülhetetlen érdemei vannak abban, hogy 

elkészülhet ez az épület” – nyilatkozta az aláírást követően Kereskényi Gábor polgármester. 

 

További magyar termékek kerülhetnek a székelyföldi üzletek polcaira  
2023. június 8. – szekelyhon.ro 

Tizenegy magyarországi gyártó számára nyílt lehetőség, hogy bemutathassa termékeit 

csütörtökön a csíkszeredai Hunguest Hotel Fenyő konferenciatermében az erdélyi – magyar 

üzletember fórum és élelmiszeripari B2B eseményen. A találkozó jó alkalom volt arra, hogy jó 

gazdasági kapcsolatok alakuljanak ki az erdélyi és a magyar vállalkozók között. Az erdélyi és 

magyarországi üzletemberek találkozóját Csíkszeredában a magyarországi Agrármarketing 

Centrum és a csíkszeredai Csíki Vállalkozók Egyesülete szervezte. A rendezvény célja, hogy 

magyarországi vállalkozásokat tudjanak kapcsolatba hozni erdélyi, székelyföldi cégekkel azért, 

hogy mindenki hasznával növekedni tudjon a magyar gazdasági erő – fogalmazott a Hunguest 

Hotel Fenyő konferenciatermében tartott megnyitóünnepségen Tóth László, Magyarország 

Csíkszeredai Főkonzulátusának vezetője.  

 

Miniszterekkel, fúvószenekarral, néptáncegyüttessel avattak tanuszodát 

Csíkszentdomokoson  
2023. június 8. – szekelyhon.ro 

Elkészült és meg is nyitották csütörtökön Hargita megye első községi tanuszodáját 

Csíkszentdomokoson. Nemsokára teljes kapacitással várja majd az úszni vágyókat a 

létesítmény, ahol a környék iskoláinak diákjai számára is lesz úszásoktatás. Az Országos 

Beruházási Társaság (CNI) által, a fejlesztési minisztérium biztosította pénzből felépült 
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https://maszol.ro/belfold/Kereskenyi-Gabor-az-eddigi-legnagyobb-bolcsode-epitese-kezdodhet-Szatmarnemetiben
https://maszol.ro/belfold/Kereskenyi-Gabor-az-eddigi-legnagyobb-bolcsode-epitese-kezdodhet-Szatmarnemetiben
https://szekelyhon.ro/aktualis/tovabbi-magyar-termekek-kerulhetnek-a-szekelyfoldi-uzletek-polcaira
https://szekelyhon.ro/aktualis/miniszterekkel-fuvoszenekarral-neptancegyuttessel-avattak-tanuszodat-csikszentdomokoson
https://szekelyhon.ro/aktualis/miniszterekkel-fuvoszenekarral-neptancegyuttessel-avattak-tanuszodat-csikszentdomokoson
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tanuszoda hivatalos megnyitóján először a helyi fúvószenekar muzsikált, miközben sorra 

érkeztek a kormányban az RMDSZ-t képviselő miniszterek. Cseke Attila gratulált a 

csíkszentdomokosi közösségnek és vezetőinek, hozzátéve, egy ekkora beruházást végigvinni 

nem könnyű dolog, ehhez szükség van a helyi közösség kitartására, együttműködésére. Azért is 

gratulált, hogy jól választottak szenátort, megjegyezve, a beruházásra a rendelet már 

miniszterségük előtt, 2019-ben ki volt adva, és ez Tánczos Barna szenátor érdeme.  

 

Értesülés: Ciucă lemondásra készül 
2023. június 8. – maszol.ro 

Sajtóértesülések szerint az RMDSZ továbbra is kitart amellett, hogy nincs indok a fejlesztési és 

a környezetvédelmi minisztériumokat érintő cserékre, ha pedig mégis ezirányú döntést hoz a 

Nemzeti Liberális Párt (PNL) és a Szociáldemokrata Párt (PSD), akkor az a szövetség 

koalícióból való kiszorítását jelenti. Nicolae Ciucă állítólag elhatározta: a tanügyi sztrájk 

kimenetelétől függetlenül lemond miniszterelnöki pozíciójáról, s ezzel elindítja a 

kormánycsere folyamatát. „Nem lépünk ki a kormányból. De ha elveszítjük a fejlesztési és a 

környezetvédelmi tárcát, az úgy tekintjük, hogy kirúgtak minket a kormányból, a PNL és a PSD 

pedig nem tartotta tiszteletben a koalíciós megállapodást” – mondta a portálnak név nélkül 

nyilatkozó RMDSZ-es forrás. A G4Media azt is megjegyzi: más források szerint Kelemen 

Hunor szövetségi elnök a kormányból való kilépés felé hajlik, elsősorban a kabinet előtt álló 

szociális problémák kezelése miatt, amelyek az RMDSZ-re is kihathatnak, és kockára tennék 

az öt százalékos eredmény elérését. A portál értesülései szerint a koalíció két nagy pártja még 

nem döntött az RMDSZ kormányzati szerepvállalása ügyében. 

 

A magyar bölcsőde várja a gyermekeket 
2023. június 8. – Nyugati Jelen 

A Magyar Kormány támogatásával, a Kárpát-medencei Óvodafejlesztési Program keretében 

valósult meg Aradon a magyar bölcsőde, mely nagy segítség a magyar családoknak, és nagyban 

hozzájárul ahhoz, hogy több gyermek tanulhasson az anyanyelvén. A Csiky Gergely 

Főgimnázium bentlakásának közvetlen szomszédságában lévő korszerű épületben működő 

bölcsődében magyar környezetben nevelkedhetnek a gyermekek.  2021 szeptemberében 14 

gyermeket írattak be, mostanra szinte kétszer ennyien vannak, de még mindig lehet iratkozni 

az iskola titkárságán. Mivel a bölcsőde a Csiky Gergely Főgimnáziumhoz tartozik, így az aradi 

magyar iskolaközpontban a bölcsődétől az óvodán át az érettségiig anyanyelvükön tanulhatnak 

az aradi magyar gyermekek. 
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Vasárnaptól a hagyomány és az újdonság jegyében zajlik a magyar hét 

Pozsonyban 
2023. június 8. – ma7.sk  

Idén kilencedik alkalommal rendezi meg június 11-e és 18-a között a pozsonyi magyar 

nagykövetség és a Liszt Intézet a Több mint szomszéd kulturális rendezvénysorozatot, 

amelynek elsődleges célja, hogy ízelítőt adjon a magyar kultúra javából. Idén a hagyomány és 

az újdonság jegyében zajlik a magyar hét. Az is a célok közé tartozik, hogy közelebb hozza 

Magyarországot Szlovákiához, hiszen a magyar–szlovák évezredes együttélés számos közös 

kulturális pontot alakított ki a két nép között. A sokszínű kínálattal jelentkező kulturális és 

szakmai programsorozat minden bizonnyal idén is jó szórakozást kínál majd mindenkinek, 

hiszen a szervezők ezúttal is gondosan összeválogatott programkínálattal igyekeznek közelebb 

hozni a magyar kultúrát nemcsak a pozsonyiakhoz és a Pozsony környékén élőkhöz, hanem az 

ide látogató külföldi turistákhoz is.  

 

Bugár Béla ismét belépett a Most-Híd pártba 
2023. június 8. – felvidek.ma, ma7.sk, bumm.sk, Új Szó  

Bugár Béla ismét belépett a Most-Híd pártba, a tapasztalataival kívánja segíteni a tömörülést. 

Ugyanakkor nem akar elnökségi tag lenni, és a parlamenti választáson sem indul. Sólymos 

László, a Most-Híd elnöke leszögezte, továbbra is az együttműködés és a megbékélés politikáját 

folytatják, Bugárral együtt visszautasították a gyűlölködést és a félelemkeltést. „Nem csupán 

arról van szó, hogy tanácsokat fogok adni a pártnak, az kevés lenne” – jegyezte meg Bugár. 

Hozzátette, bekapcsolódik a kampányba, ahol szükség lesz rá, megjelenik, részt vesz a 

választókkal való találkozókon a régiókban. Bugár elmondta, továbbra is a gyűlölködés 

megszüntetésén fáradozik. „Elutasítom azokat a politikusokat, akik az emberek félelmeit 

gyűlöletkeltésre használják ki” – szögezte le, hozzátéve, szeretné, ha a szeptemberi választás 

után Szlovákia nem ilyen ország lenne. Sólymos elmondta, azokat akarják megszólítani, akik 

stabil, nem pedig gyűlölködő országot szeretnének. Hozzátette, a Híd alappillérei ugyanazok, 

a kölcsönös bizalom és tolerancia. A párt visszautasítja az ország jövőjével való hazardírozást, 

az EU- és NATO-tagság megkérdőjelezését. „Nem Brüsszel tehet például arról, hogy nem épül 

meg a rázsochyi kórház, hanem azok az alkalmatlan politikusok, akik 2020 óta irányították az 

országot” – jelentette ki Sólymos. 

 

Terepbejárás felújítás után: részben megújult a zselízi kastély 
2023. június 8. – Új Szó  

Schubert parkban található Esterházy-kastély teljes tetőszerkezetét és az épület hátsó szárnyát 

belülről teljesen felújították, leszigetelték. A helyreállítási munkák során statikailag alaposan 

meg kellett erősíteni a falakat, a mennyezetet és a boltíveket is, 30 tonna speciális acélelemet 

építettek be a szerkezetbe, ráadásul a régi, korhű ablakokat helyezték be újra, de ezeket is 

felújították. Mindezt a műemlékvédelem előírásai szerint. Az Esterházy-kastély, Franz 

Schubert és a Sacher család zselízi kötődése nem csak a történelem, a művészet- és 

zenetörténet iránt érdeklődők számára legendás hely, de mindazok számára is, aki csak 

Fe
lv

id
é

k
 

https://ma7.sk/tajaink/vasarnaptol-a-hagyomany-es-az-ujdonsag-jegyeben-zajlik-a-magyar-het-pozsonyban
https://ma7.sk/tajaink/vasarnaptol-a-hagyomany-es-az-ujdonsag-jegyeben-zajlik-a-magyar-het-pozsonyban
https://felvidek.ma/2023/06/bugar-bela-ismet-belepett-a-most-hid-partba/
https://ujszo.com/regio/terepbejaras-felujitas-utan-reszben-megujult-a-zselizi-kastely
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egyetlen egyszer is részt vettek az Országos Népművészeti Fesztiválon, amit mindig a kastély 

előtt, a Schubert parkban rendeznek meg. Maga a kastély a második világháború után 

műemlékhez méltatlanul tengődött, bár a rendszerváltás előtt még óvoda is működött benne. 

1989 után egyszer már részben renoválták a tetőt, de a kastély komolyabb felújításába csak 

most tudtak kezdeni, miután a város két forrásból, a Norvég Alapból és az INTERREG – 

határon átnyúló nemzetközi programból tudott pénzt biztosítani a részleges, műemlékvédelmi 

szintű felújításra. 

                 
Több millió forint tanulásért cserébe 
2023. június 8. – Magyarszo.rs 

Harmadik alkalommal hirdette meg a Magyar Nemzeti Tanács a Vajdasági Jogászösztöndíj 

Programot, ami a magyar Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtitkárságának a 

támogatásával valósul meg. Az ösztöndíjasok tanévenként 10 hónapon át nettó 100 ezer 

forintban részesülnek. A pályázatokat június 30-a 14 óráig lehet benyújtani. A részletekről az 

érdeklődők az MNT honlapján tájékozódhatnak. A program és az aktuális kiírás kapcsán a 

Magyar Szónak dr. Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség alelnöke nyilatkozott, aki 

2018 novemberétől közjogi, valamint jogelméleti tudományterületen egyetemi docens az 

újvidéki Gazdasági Akadémia Egyetem Gazdasági és Igazságügyi Jogi Karán, illetve annak 

szabadkai kihelyezett tagozatán, míg korábban tanársegédként adott elő ebben az 

intézményben. 

 

Akikre büszkék vagyunk 
2023. június 8. – Magyarszo.rs 

A Vajdasági Tehetségsegítő Tanács XI. alkalommal rendezte meg a Vajdasági Tehetség Gála 

díjkiosztó ünnepségét a szabadkai Városháza dísztermében. A rendezvényen bemutatták és 

díjazták Vajdaság legtehetségesebb diákjait, általános iskolai, középiskolai és felsőoktatási 

szinten, és átadták a Tehetségnagykövet címeket is olyan személyeknek, akik életpályájuk, 

munkájuk során kiemelkő eredményeket értek el. Az ünnepségen mások mellett jelen volt dr. 

Maruzsa Zoltán, a magyar belügyminisztérium köznevelésért felelős államtitkára, Bajor Péter, 

a Magyar Tehetségsegítő Szervezetek Szövetségének ügyvezető elnöke, Benyovszky Anna 

Andrea, Magyarország szabadkai főkonzulátusának konzulja, Varjú Potrebić Tatjana, a Magyar 

Nemzeti Tanács Végrehajtó Bizottságának oktatási kérdésekkel megbízott tagja, Puskás János, 

a Vajdasági Pedagógiai Intézet igazgatója, valamint Matin Hajnalka, Szabadka város 

polgármesterének tanácsosa. 

 

Az idén mintegy 100 millió dinárral több pénz 
2023. június 8. – Magyarszo.rs 

A tartományi művelődési titkárság az idén több mint 248,5 millió dinárral támogatja a 

vajdasági kulturális projektek megvalósulását, köztük a nemzeti kisebbségek kultúrája és 
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https://www.magyarszo.rs/hu/5257/kozelet/287334/T%C3%B6bb-milli%C3%B3-forint-tanul%C3%A1s%C3%A9rt-cser%C3%A9be-VMSZ-Magyar-Nemzeti-Tan%C3%A1cs-Dr-P%C3%A1sztor-B%C3%A1lint-Vajdas%C3%A1gi-Jog%C3%A1sz%C3%B6szt%C3%B6nd%C3%ADj.htm
https://www.magyarszo.rs/hu/5256/kultura/287323/Akikre-b%C3%BCszk%C3%A9k-vagyunk-Szabadka-Vajdas%C3%A1gi-Tehets%C3%A9gseg%C3%ADt%C5%91-Tan%C3%A1cs-g%C3%A1la.htm
https://www.magyarszo.rs/hu/5256/kultura/287320/Az-id%C3%A9n-mintegy-100-milli%C3%B3-din%C3%A1rral-t%C3%B6bb-p%C3%A9nz-kult%C3%BAra-t%C3%A1mogat%C3%A1s-%C3%A1llami-t%C3%A1mogat%C3%A1s.htm
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művészete szempontjából fontos programokat is. A támogatásokról szóló szerződéseket tegnap 

Dragana Milošević tartományi művelődési titkár adta át a sikeresen pályázó intézmények és 

egyesületek képviselőinek. – Irodalmi, színházi, zenei és egyéb művészeti, művelődési 

tevékenységeket támogatunk. Az idén 98 millió dinárral többet irányoztak elő a projektek 

támogatására, ami nagy büszkeséggel tölt el. Kötelességünknek érezzük a kultúránk folyamatos 

és erős támogatását, hiszen a kultúra az, ami által megőrizzük identitásunkat. Különösen 

fontos ez a nemzeti kisebbségek esetében. A pályázat segítségével sok szórványtelepülésen 

működő szervezetnek tudjunk biztosítani a fennmaradását és az éves működését – emelte ki a 

tartományi titkár. 

               
Ukrajna jegyzéket intézett az EU-hoz a Roszatom paksi projektje miatt 
2023. június 8. – MTI, hirado.hu, Karpatalja 

Ukrajna jegyzéket intézett az Európai Unióhoz, amelyben sürgette a Roszatom orosz nukleáris 

energetikai konszern magyarországi atomreaktor-építési projektjének felülvizsgálatát - közölte 

Denisz Smihal ukrán miniszterelnök csütörtökön a Telegramon. "A Roszatom a Putyin-rezsim 

része, támogatja az orosz terrorcselekményeket, és veszélyezteti a nukleáris létesítményeket. 

Arra számítunk, hogy felülvizsgálják a magyarországi nukleáris reaktorok építési projektjének 

Roszatom általi megvalósításáról szóló előzetes döntést" - közölte az ukrán kormányfő. 

Hozzátette, hogy ezt a kérdést már felvetette a Gazdasági Együttműködési és Fejlesztési 

Szervezet (OECD) tanácsának szerdai, Párizsban tartott miniszteri szintű értekezletén 

elmondott beszédében is.     "A kahovkai vízerőmű katasztrófája és a zaporizzsjai atomerőmű 

orosz elfoglalása fényében az ilyen döntések szürreálisnak tűnnek" - hangsúlyozta Smihal. 

Szerinte szigorítani kell az Oroszország elleni szankciókat, különösen olyan területeken, mint 

az atomenergia. 

 

Ukrajnai háború - ORFK: több mint tizenkétezren érkeztek Ukrajnából 

csütörtökön 
2023. június 9. – MTI, Hirado.hu, MagyarNemzet 

Az ukrán-magyar határszakaszon 6294-en léptek be Magyarországra csütörtökön, a román-

magyar határszakaszon belépők közül pedig 5894-en nyilatkoztak úgy, hogy Ukrajnából 

érkeztek - tájékoztatta az Országos Rendőr-főkapitányság (ORFK) pénteken az MTI-t. A 

beléptetettek közül a rendőrség 37 embernek állított ki ideiglenes tartózkodásra jogosító 

igazolást, amely harminc napig érvényes. Nekik ez idő alatt kell felkeresniük az Országos 

Idegenrendészeti Főigazgatóság tartózkodási helyük szerint illetékes hivatalát a végleges 

okmányok beszerzéséért - áll a közleményben. A rendőrök továbbra is segítik a háború elől 

menekülőket - írták. 
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https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/ukrajna-jegyzeket-intezett-az-eu-hoz-a-roszatom-paksi-projektje-miatt/
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Kárpátalján megnőtt a helyi és az állami költségvetés bevétele 
2023. június 8. – Karpat.in.ua 

2023 első öt hónapjában Kárpátalja kétszer annyi pénzt továbbított az állami költségvetésbe, 

mint a tavalyi év azonos időszakában. Így, javarészt a vám és adószolgálatnak köszönhetően ez 

az összeg idén 7 milliárd hrivnyát tett ki – jelentette ki Vaszil Ivancso, a Kárpátaljai Megyei 

Katonai Adminisztráció vezető helyettese. Mint fogalmazott, ezzel együtt a megyei 

költségvetésnek is megnőtt a bevétele, aminek köszönhetően a folyó év első öt hónapjában több 

mint 4 milliárd hrivnyának megfelelő befizetés folyt be. A kistérségek szintjén a 64-ből 60 

esetében beszélhetünk a költségvetés növekedéséről. Négy kistérség esetében pedig 

csökkenésről. Összességében tekintve Kárpátalja gazdasági helyzete jobb, mint egyes 

szomszédos régióké. A kormányzó helyettes arról is beszámolt, hogy a megyei és a helyi 

költségvetések az év első 5 hónapjában 431 millió hrivnyát terveznek a katonák támogatására 

fordítani, amiből 270-et már átutaltak. 

 

Beregszászi magyar katona vesztette életét a fronton 
2023. június 8. – Karpat.in.ua 

„Szomorú hírt kaptunk a frontról: az orosz megszállókkal vívott harcban életét vesztette 

Sebestyén László 1998-as születésű katonánk. A rohamdandár segédlövésze a Donyeck megyei 

Rozdolivka közelében esett el. Őszinte részvétemet fejezem ki a hozzátartozóknak a városi 

tanács, a képviselő-testület, a végrehajtó bizottság és kistérségünk lakosai nevében. A temetési 

szertartás időpontját hamarosan közzétesszük. Isten nyugosztalja hősünket!” – olvasható a 

bejegyzésben. 

 

 

 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2023. június 8. – Kossuth Rádió 

 

Idén az első félévben megközelítőleg ugyanannyi panasszal élt a Székely Figyelő Alapítvány, 

mint tavaly egész évben. A helyzet egyre rosszabb Romániában – mondja a magyarságot érő 

jogsértésekről a gyergyószentmiklósi Árus Zsolt.  A jogvédelemmel és jogérvényesítéssel 

foglalkozó szervezet elnöke úgy véli, a román szélsőséges politikus, Dan Tanase számára nem 

annyira érzelmi, mint inkább megélhetési kérdés a magyar jelképek, a magyar nyelvhasználat 

sorozatos támadása. Amíg külső nyomás nem nehezedik Romániára, addig nem is javul a 

helyzet ezen a téren, véli Árus Zsolt, aki történetesen egy jó hírt tett közzé a napokban: egy 
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szatmári település román anyanyelvű polgármestere kénytelen volt kétnyelvűre módosítani 

települése honlapját. 

 

,,Ha segítséget kérnek tőled és tudsz segíteni a másik embernek, akkor megtenni kötelességed! 

– vallja édesapja után dr. Béres József is. A Béres Gyógyszergyár elnökének alapítványa és a 

Béres Gyógyszergyár újabb, ezúttal 7 millió forint értékű egészségügyi adományt küldött 

Kárpátaljára. A háború elképzelhetetlen lelki és fizikai terhet jelent, minden segítség fontos és 

sokszorosan számít, hangsúlyozzák az adományozók. 

 

A Ma7 médiacsalád megalakulásának ötödik évfordulója alkalmából nagy sikerű 

szavalóversenyt szervezett. A szerkesztőség számára is meglepő volt, hogy 216-an jelentkeztek 

a versenybe a Felvidék minden régiójából. A résztvevők között voltak ismertek és olyanok is, 

akik eddig nem vettek rész országos megmérettetésen. A verseny tehetségkutatással is felért, 

erre példa a középiskolások kategóriájának első helyezettje, a rimaszombati Molnár Tibor.  

 

Végzettsége közgazdász, de kortárs táncosként és koreográfusként ért el nemzetközi sikereket. 

Érdekli a vallástudomány, doktorálni szeretne, viszont a gasztronómiával is vannak tervei. 

Kalmár Ákos nemrégiben hazaköltözött a Délvidékre, Magyarkanizsára, de úgy néz ki, hogy 

nemsokára egy újabb egyetemi oklevéllel a kezében ismét a nyakába veszi a világot.   

 

11. alkalommal tartják meg június 19-25. között a Szent László Napokat Nagyváradon. A 

kulturális fesztivál helyszíne ezúttal a nagyváradi vár lesz. A Nagy találkozás! című 

rendezvénysorozat főszervezője Zatykó Gyula.   

 

Szombaton délelőtt másodszor rajtol el a temesvári Dóm térről a Bartók kerékpártúra. A 

főszervező Várbástya Egyesület elnöke a tavalyi siker megismétlését szeretné, ezt a minél 

népesebb mezőny segíthetné elő. Az előkészületek megtörténtek, Tamás Péter részvételre 

buzdítja a kerekezőket. Regisztrálni a raceday.ro holnapon lehet, nevezési díj nincs. 


